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بروجردی فعال سیاسی:

ادبیات برخی مسئولان ما نظامی  شده است

ســرویس سیاسی- اشــرف بروجردی فعال 
سیاســی در پاسخ به این سوال که این روزها موضوع 
حجاب مســاله مورد بحث بیــن جامعه، حاکمیت، 
فعالان سیاسی و دستگاه ها تبدیل شده است. در این 
موضــوع چه راهکاری وجــود دارد که ضمن تامین 
رضایت نظر مردم، عرف جامعه هم رعایت شــود، 
گفت: مســاله حجاب در واقع به یک مساله اصلی در 
جامعه ما تبدیل شــده است. بحث هایی که پیرامون 
حجاب از سوی مسئولین، صاحبنظران و عامه مردم 
مطرح می شود، به گونه ای است که گویی همه مسائل 

و مشکلات جامعه در این بحث خلاصه می شود.
وی افــزود: به نظر من مســئولین وقتی با طرح 
موضوع، راهکارهایی را مطرح کرده و پیشــنهاداتی 
را ارائه می دهنــد و قانون وضع می کنند همه آدرس 
غلــط دادن اســت. جامعه در حــال حاضر درگیر 
مســائل اقتصادی و گرانی بوده و در یک کلام درگیر 
هویت خودش اســت. برای اینکه خود را متعلق به 
این سرزمین می بیند و به قدری شرایط برای زندگی 
ســخت شده که ترجیح می دهد سرزمین خود را رها 
کــرده و مهاجرت را انتخــاب کند که آمار مهاجرت 

قابل مشاهده است.
وی تصریــح کرد: بنابرایــن این موضوع کاملا 
مشخص است که مســئولین و مدیران ارشد ما و به 
تعبیر دیگر برخی مدیران ناکارآمدی که امروزه تولیت 
امــور را برعهده گرفتند، لازم اســت قبل از هرچیز، 
شناخت کافی و وافی از جامعه داشته باشند. برای یک 
مدیر، مردم شناسی به عنوان یک اصل است. مدیر اگر 
نداند مخاطب او کیســت، با چه کسی حرف می زند 
و طرف مقابل چه ویژگی هایی دارد، مشخص است 
که ناکارآمد است. تا ما می گوییم ناکارآمد می گویند 
چــرا این حرف ها را می زنیــد و مدیران ما بهترین و 
تواناترین  مدیران بعد از انقلاب هســتند و کارهای 
فوق العــاده انجام می دهند. آمار غلط و نامربوط داده 
می شــود. آماری از انجام کارها ارائه می شود که یک 
صدم  آن قابل اجرا نبوده و در جامعه نیز اجرایی نشده 
است. یعنی فقط در قالب شعار و حرف باقی مانده و 
گفته می شود. به نظر من همه این موارد نشان از آدرس 
غلط دادن و کد اشــتباه دادن به جامعه است که مردم 
احساس کنند، دولت همه مسائل را حل کرده و الان به 
مسئله حجاب رسیده که باید آن را حل کند.بروجردی 
در ادامه گفت: در رابطه با اصل بحث حجاب خودتان 
می دانیــد، صاحب نظران زیاد، اهالی علم، حتی علما 
و مجتهدین خیلی ها قائل به این نحوه و رویه نیستند 
و کدهایی که از زمان صدر اســلام و زمان پیغمبر از 
تاریخ اسلام داده می شود، نشان دهنده این است که در 
مقوله حجاب، با مردم هیچ وقت به عنوان یک مساله 
در این خصوص برخورد نشــده و هیچ وقت در هیچ 
مقطع تاریخی با چنین مساله ای روبه رو نبودند. مگر 
مقطع تاریخی رضاشاه که عکس آن عمل شد و تلاش 
شد حجاب برداشته و مردم بی حجاب شوند. بنابراین 
تا قبل از آن تاریخ  سوابق نشان می دهد که هیچ وقت 
حجاب به عنوان موضــوع بحث و موردنظر مطرح 
نبوده اســت. وی افزود: به همین دلیل عرض می کنم 
که این آدرس غلطی اســت که توسط مسئولین داده 
می شود تا هم مساله را خیلی بزرگ جلوه دهند و هم 
اینکه بگویند همه مسائل حل شده و فقط الان مساله 
حجاب مانده اســت. یک عده با طرح مسئله حجاب 
یک نوع اشــتغال ذهنی بــرای جامعه ایجاد کردند تا 
ذهنیت مردم از مسائل اولیه زندگی شان انحراف پیدا 
کند، به آن مســائل کمتر فکر کنند و بیشــتر در برابر 

فشارهایی که به آنان وارد می شود مقاومت کنند.
 بروجردی در پاسخ به این سوال که رئیس پلیس 
کشور درمورد سیستم کنترل حجاب صحبت کردند. 
اجرای چنین موضوعی چه اثرات و نتایجی به همراه 
دارد و آیا این مســیر را بــه عنوان راهکار می پذیرید 
یا این رفتار بیشــتر موجب شکاف در جامعه خواهد 
شــد، گفت: جناب سردار رادان قبل از این دوره یک 
دوره رئیــس پلیس تهــران بودند، همه ما تعابیری از 
جمله برخورد با مردم، برخورد با تحرکات خیابانی، 
برخورد با بعضی مســائل، که ایشان به کار می بردند 
را یادمان اســت. وظیفه پلیس ایجاد امنیت اســت. 
وظیفه پلیس ایجاد ناامنی نیســت که بخواهد بگوید 
اگر شما فلان خطا را کردید می گیرم، می برم، می زنم، 
زندانی می کنم. وظیفه پلیــس فراهم کردن امنیت و 

آسایش مردم است. پلیس باید بتواند از جان، حیثیت 
و شرایط زیســت مردم حفاظت و صیانت کند، این 
وظیفه پلیس است. نه اینکه بیاید تهدید کند به اینکه 
تذکر می دهیم، بعد زندان می فرستیم، پرونده درست 

می کنیم و ماشین را توقیف می کنیم.
وی افزود: این ادبیات از کجا نشــأت می گیرد؟ 
تعبیرم این اســت که این ادبیات ناشــی از این است 
برخی فکر می کنند وقتی می خواهند امنیت ایجاد کنند 
بایــد حتما برخورد کنند. من یادم اســت زمان آقای 
احمدی نــژاد ما یک کار علمی و تحقیقاتی روی واژه 
»برخورد« انجام دادیم. مشاهده کردیم که وقتی در 
همه  موضوعات این کلمه به کار گرفته می شود مانند 
این جمله که اگر فلان کار را نکنید با شــما برخورد 
خواهد شد، تاثیر این کلمه در افزایش سطح خشونت 
جامعه بســیار مبرهن، واضح و آشکار است. در یک 
مقطع تاریخی زمانی که این واژه به کار گرفته می شد، 
تاثیر این کلمه را روی رفتارهای خشنی که بعضی از 
مردم در دعواهای خیابانی، درون جامعه، همســایه و 
حتی درون خانه داشتند را می دیدیم که چقدر توانسته 

در افزایش خشونت موثر باشد.
وی تصریح کــرد: فکر می کنند اگر این واژه را 
به کار ببرند و بگویند ما برخورد خواهیم کرد، امنیت 
برقرار می شــود. در حقیقت بــا به کار بردن این واژه 
خشونت را در جامعه تشدید می کنیم. استفاده از این 
کلمه، خشــونت را افزایش می دهد، مردم را عاصی 
می کنــد. مردم را نســبت به حاکمیــت و نظام و آن 
اعتمادی که باید بین مردم و حاکمیت به وجود بیاید 
بدبیــن می کند. همه این موارد حاصل این نوع نگاه و 
برخوردهای غلطی است که صورت می گیرد.آقایان 
فکر کرده اند اینجا میدان جنگ است، متاسفانه ادبیات 
برخی مســئولان ما ادبیات نظامی  شده است. ادبیات 
جامعه شناختی نیســت که بتواند به جامعه آسایش، 
آرامــش و محبت نثار کند. پلیس ما باید حافظ جان 
و امنیت ما و برخوردهایی که با ما می شود باشد و نه 

بر عکس مساله.
 بروجردی در پاسخ به این سوال که از نظر فنی 
چقدر زیرســاخت های این موضوع از نظر عملیاتی 
فراهم اســت و چــه تضمینی وجــود دارد به دلیل 
خطاهای احتمالی این موضوع باعث ایجاد مشکلات 
بیشــتر نشــود، گفت: قاعدتا منظورتان این است که 
ماشــین ها را به پارکینگ پلیس ببرند یا برخوردهایی 
از این دست صورت بگیرد. طبق آن چیزی که اعلام 
کرده اند به طور کلی این روند مردم را بدبین، عصبی 
و ناراحت می کند. شــما می دانید این ملت کم آسیب 
ندیده اســت، ۸ ســال جنگ را تجربه کرده، سال ها 
محرومیــت و تحریم را تحمل می کند. همه جوره در 
حال تحمل فشار است. این فشارها از طرف حاکمیت 
چه معنایی دارد؟ آیا واقعا شرایط برای این کار فراهم 
است؟ آیا اصلا این کارها موثر است و می تواند نتیجه 
بدهد؟ به نظر من نتیجه  این رفتار تقابل بیشتر را درپی 
خواهد داشــت. مردم نسبت به مسئولان و  خصوصا 
پلیس بی اعتمادی بیشتری را تجربه خواهند کرد و این 

بسیار آسیب رسان است.
وی تصریــح کــرد: اینکــه فرمودیــد آیــا 
زیرساخت های آن فراهم است؟ قطعا نیست. فرض 
کنید تعدادی از مردم در طول روز در ماشین های خود 
بدون حجاب هســتند. شما چقدر پارکینگ  دارید که 
بتوانید ماشین مردم را در آنجا نگهداری کنید؟ حاصلِ 
از روی بی اطلاعــی و ناآگاهی حرف زدن نتیجه اش 
این می شــود. باید ارزیابــی صحیحی از وضعیت و 
شــرایط جامعه داشته باشیم که بتوانیم این روند را به 
جمع بندی برســانیم تا راهکار ارائه دهیم و نسبت به 
جامعه شرایطی را فراهم کنیم که مردم احساس علاقه 

داشته باشند و به دنبال خروج از مرزها نباشند.
وی افزود: مــن نمی دانم چرا ما این تجارب را 
استفاده نمی کنیم. در حالی که همیشه آویزه گوش مان 
اســت که "من جرب المجرب حلت بــه الندامة." 
هرکسی که آزموده را بیازماید به خطا رفته و پشیمانی 
برای او وجود دارد؛ ما در ضرب المثل های خودمان این 
موضوع را داریم که آزموده را آزمودن خطاست. یعنی 
کسی که کاری را که قبلا انجام شده و بخواهد دوباره 
آزمایش کند اتلاف وقت، انرژی و سرمایه  جامعه )که 
انســان ها هستند( است. به در، دیوار، سنگ و چوب 
که قرار نیست حاکمیت کنیم، حاکمیت بر مردم است 
یعنی مردم را همراه داشــتن و این می تواند نتیجه کار 
باشــد. بروجردی در پاسخ به این سوال که در برخی 
کشورهای اسلامی شــاهد الگوهایی از پیاده سازی 
حجاب هستیم، چقدر می توان از این الگوها استفاده 
کــرد، گفت: جامعه ما هــم قبلا همین طور بود یعنی 
هیچ کس حساســیت خاصی نسبت به بی حجاب ها 
نداشت و مردم به تدریج خودشان احساس شرمندگی 
کردند و محجبه شــدند. اگر قرار اســت بخواهید و 
بتوانید جامعه را به سمت انتخاب حجاب ببرید و راه 
درست را به مردم نشان دهید، قاعدتا باید در جلسات 
گفت وگو، بحث و تبادل نظر به نتیجه مشخص رسید. 
عملا زن محجبه اگر رفتار مناســبی با دیگران داشته 
باشــد نه مثل آن خانمی که در اتوبوس موبایل خود 
را درمی آورد فیلم می گیرد و آن دختری که از او فیلم 
گرفته می شــود به زندان می افتد، شاهد این رفتارها 

نخواهیم بود.
وی افزود: مردم باید یاد بگیرند که خشونت راه 
رسیدن به موفقیت نیست. اعمال خشونت جامعه را 
دچار آشفتگی، ســردرگمی و آسیب فراوان خواهد 
کــرد. چون در خیلی از کشــورهایی که امروزه ما به 
عنوان کشور اسلامی مانند مالزی و کشورهای حاشیه 
خلیج فارس مثل عمان آنها را می شناســیم، کسی که 
محجبه اســت محجبه  بوده و آن کسی که بی حجاب 
بوده، بی حجاب اســت. در بسیاری از کشورها وقتی 
آزادی انتخاب وجود داشــته باشــد، به دلیل آنکه ما 
ملت مســلمان هستیم و مســلمان ها نسبت به مبانی 
باورهای دینی و اعتقادی  خود حســاس هستند، به 
تدریج به ســمت پوشش مناسب سوق پیدا می کنند 
و متاســفانه این نوع برخوردها، باعث آسیب بیشتر 

به جامعه است.

یک فعال سیاسی گفت: برخی آقایان فکر کرده اند اینجا میدان جنگ است، متاسفانه ادبیات برخی مسئولان ما ادبیات نظامی  شده است.
سرویس سیاســی- نماینده مردم  ادبیات جامعه شناختی نیست که بتواند به جامعه آسایش، آرامش و محبت نثار کند.

ســبزوار در مجلــس گفت: ســوالم این 
است جناب آقای رئیس جمهور در دیدار 
مقام معظم رهبری فرمودند که ۹۸درصد 
درآمدها در سال ۱۴۰۱ محقق شده است، 
قطعا گزارش آقای رئیس جمهور درست 
است؛ اما چرا کمتر از ۲۰ درصد تخصیص 
بــه بودجه هــای عمرانی داریــم؟ وقتی 
۹۸ درصد درآمد محقق شــده است چرا 
تخصیص عمرانی تا پایان سال کمتر از ۲۰ 
درصد است؟ کجاست این پول های محقق 

شده؟ چرا کسی پاسخ نمی دهد.
علی اصغر عنابستانی نماینده مردم سبزوار، جوین و جغتای در مجلس شورای 
اسلامی در خصوص »عملکرد مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه و 
اینکه شیوه عملکرد این سازمان به نحوی بوده که انتقادات فراوانی را به دنبال داشته 
اســت، از جمله در بحث اجرای دو قانون جهش تولید مسکن و رتبه بندی که در 
تخصیص اعتبارات گفته می شود همکاری مناسبی صورت نگرفت و در آخرین 
اقدام در جلســه نظارتی هفته گذشته مجلس حضور پیدا نکرد، فکر نمی کنید که 
زمان برخورد نظارتی جدی تری با این سازمان رسیده باشد؟«، گفت: ببینید بخشی 
از مساله سازمان برنامه و بودجه به ساختار بودجه کشور بازمی گردد، مقام معظم 
رهبری چندین بار تاکنون تذکر داده اند و چند سال است که اصلاح ساختار بودجه 
را مطالبه می کنند اما متاسفانه سازمان برنامه و بودجه از ارائه اصلاح دقیق در ساختار 
بودجه طفره می رود و علت هم این اســت که اختیارات خود این سازمان کاهش 

پیدا می کند.
وی ادامه داد: به عقیده بنده ما سازمانی به نام برنامه و بودجه در کشور نداریم 
یعنی در آنجا نه برنامه ای برای کشور تدوین می شود نه بودجه ای؛ من آنجا را سازمان 
تخصیص می دانم. در سازمان برنامه و بودجه، کشور را با ابزار تخصیص مدیریت 
می کنند. برای این ابزار تخصیص هم نه پاســخی به مجلس داده می شود نه حتی 
پاسخی به دستگاه های دیگر دولتی؛ یعنی در سازمان برنامه و بودجه براساس تفکر 
حاکم بر سازمان با استفاده از ابزار تخصیص، هرکاری که دوست داشته باشند در 

کشور انجام می دهند.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس افزود: حالا بعضی از روسای سازمان ها از 
این ابزار کمتر استفاده می کنند و بعضی هم مانند آقای میرکاظمی کاملا دارد از این 
ابزار استفاده می کند. تا حدی که بعضی اوقات همکاران در مجلس می گویند این 
بودجه ای که ما می نویسیم »هیچ« است، چون وقتی بودجه اجرا نمی شود و با ابزار 

تخصیص، بالا و پایین می شود دیگر بودجه معنا ندارد.
وی تصریــح کرد: خب کجا باید لایحه اصلاح ســاختار بودجه را بیاورد؟ 
همان ســازمان برنامه و بودجه. چرا اصلاحیه را نمی آورد؟ چون خودش ذی نفع 
است و اختیارات خودش کاهش پیدا می کند اگر ساختار بودجه طوری باشد که 
نشود با تخصیص آن را بالا و پایین کرد؛ اگر ساختار بودجه به گونه ای باشد که در 
سازمان های محلی با مدیریت غیر متمرکز در استان ها نسبت به آن تصمیم بگیریم 

آن وقت سازمان برنامه و بودجه نقش خود را از دست می دهد.
عنابســتانی در ادامه با انتقاد از عملکرد رئیس فعلی سازمان برنامه و بودجه، 
گفت: آقای میرکاظمی متاسفانه در طول بیش از یک سال و نیمی که مسئولیت دارد 
بدون اینکه پاسخگویی به هیچکسی داشته باشد؛ نه پاسخگو به مجلس است، نه 
پاســخگو به دستگاه های اجرایی است. صرفا براساس منویات خودش در حوزه 
تخصیص دارد سازمان را اداره می کند و نارضایتی شدیدی ایجاد کرده است، فقط 

همین دو حوزه مسکن و آموزش و پرورش که شما مثال زدید نیست.
وی افزود: همین که ما حرف می زنیم و اعتراض می کنیم می گویند: »چرا به 
ما می گویید از حوزه قانون خارج شویم؟« چه کسی گفته است که از حوزه قانون 
خارج شوید، من سوالم این است جناب آقای رئیس جمهور در دیدار مقام معظم 
رهبری فرمودند که ۹۸ درصد درآمدها در ســال ۱۴۰۱ محقق شــده است، قطعا 
گزارش آقای رئیس جمهور درست است؛ اما چرا کمتر از ۲۰ درصد تخصیص به 
بودجه های عمرانی داریم؟ وقتی ۹۸ درصد درآمد محقق شده است چرا تخصیص 
عمرانی تا پایان سال کمتر از ۲۰ درصد است؟ کجاست این پول های محقق شده؟ 

چرا کسی پاسخ نمی دهد.
نماینده مردم سبزوار در ادامه تصریح کرد: من معتقدم اتفاقا جایی که بیشترین 
بی قانونی از اراده حاکمیت و قانونگذار صورت می گیرد همان ســازمان برنامه و 
بودجه اســت اما در شــکل و ظاهر قانون با عنوان تخصیص. الان پروژه راه آهن 
ســبزوار یک پروژه تصویب شــده در جدول بودجه است و ۹۰ میلیارد تومان در 
بودجه پول داشته است، یک نفر به من نماینده پاسخ بدهد که چرا تا پایان ۱۴۰۱ 
تخصیص آن صفر بوده اســت؟ چون آقایان می خواهند از این پول بردارند و یک 
جــای دیگر هزینه کنند، این را صفر می کننــد و یک جای دیگر را ۱۲۰ درصدی 

تخصیص می دهند.
وی افزود: ردیف های مختلف هر کدام را دوست ندارد تخصیص آن را صفر 
می کنند و هرکدام را دوست دارند تخصیص را می برند بالا؛ با ابزار تخصیص دارند 
کشــور را مدیریت می کنند اما مدیریتی که خودشــان و سلیقه خودشان است نه 
مدیریتی که حاکمیت یا قانونگذار یا دستگاه ها می خواهند. عملکرد آقای میرکاظمی 
به شــدت مورد نقد اســت و من معتقدم آقای رئیسی اگر قرار باشد که تحولی در 
ساختار تیم کاری خود ایجاد کند باید با سرعت نسبت به تغییر رئیس سازمان برنامه 
و بودجه اقدام کند، آقای میرکاظمی دوست ماست اما باید تغییر کند؛ البته اخباری 
شــنیدم که حکم صادر شــده و آقای منظور به جای ایشان منصوب شده است اما 

تاکنون به صورت رسمی اعلام نشده است.

سرویس سیاسی-سید حمیدرضــا کاظمی درباره آخرین وضعیت بررسی 
طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شــورای اســلامی در صحن مجلس، اظهار 
داشــت: پیش از پایان ســال ۱۴۰۱، طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای 

اسلامی در صحن مجلس بررسی و چند ماده از این طرح به تصویب رسید.
وی بیان کرد: از آنجایی که برخی از مواد این طرح دارای ایرادات و ابهاماتی 
بود، این موارد جهت رفع ایراد به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها ارجاع شد 
تا برطرف شــود. کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها نیز در اولین جلسه خود 
در سال جدید مواردی را که از صحن مجلس ارجاع شده بود، مورد بررسی قرار 

داد و اصلاح کرد.
عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اینکه طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی دارای ۷۰ ماده 
است، تصریح کرد: تقریباً ۴۰ ماده از این طرح در صحن مجلس بررسی و تصویب 
شده است و ما تلاش می کنیم که هر چه زودتر سایر مواد این طرح هم در مجلس 

به تصویب شود و این طرح به سرانجام برسد.
کاظمی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی در زمان مقرر تعیین تکلیف می شــود و به انتخابات 
امســال مجلس که در اســفند ماه برگزار می شود، می رسد، اظهار داشت: اگر قبل 
از بررســی لایحه برنامه هفتم توسعه، ادامه بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس شورای اسلامی در دستورکار جلسه علنی مجلس قرار گیرد، این طرح به 
 اتمام می رسد و در صورت تأیید شورای نگهبان، در انتخابات آتی مجلس لحاظ 

خواهد شد.

عنابستانی نماینده مردم در مجلس:

جایی که بیشترین بی قانونی 
صورت می گیرد،سازمان برنامه و 

بودجه است!

آیا  انتخابات امسال مجلس با قانون 
جدید برگزار می شود؟

بساط زشت

مستبد خواند

هیات فنی ایران 

تغییر نام کوچه »اختر« 

خوب است

تورم نقطه ای

خاطره رییس 

اخبار ویژه ...

مــردم بایــد یاد بگیرند که خشــونت راه رســیدن بــه موفقیت نیســت. اعمال 
خشــونت جامعه را دچار آشــفتگی، ســردرگمی و آســیب فراوان خواهد کرد. 
چــون در خیلی از کشــورهایی که امروزه ما به عنوان کشــور اســامی مانند 
مالزی و کشــورهای حاشــیه خلیج فارس مثل عمان آنها را می شناســیم، کسی 
که محجبه اســت محجبه  بوده و آن کســی که بی حجاب بوده، بی حجاب اســت.

 

ســرویس سیاســی- یک عضــو کمیته 
حقیقت یاب بررسی علل مسمومیت دانش آموزان 
با تاکید بر لزوم دقت و جدیت بیشــتر دستگاه های 
امنیتی برای شناسایی عوامل اصلی مسمومیت دانش 
آموزان گفت که هنوز دستگاه های امنیتی نتوانسته اند 
سرنخ ها و منشاء اصلی مسمومیت دانش آموزان را 
به دست آورند که باید تلاش بیشتری صورت گیرد.

محمد حســن آصفری با اشاره به جلسه اخیر 
کمیته حقیقت یاب بررســی علل مسمومیت دانش 
آموزان گفت: این کمیته هفته گذشــته جلســه ای 
تشکیل داد اما متاسفانه خروجی در جلسه نداشتیم 
چون هنوز دستگاه های امنیتی نتوانسته اند سرنخ های 
اصلی مسمومیت ها را به دست آورند.وی ادامه داد: 
تاکید کمیته بر این است که باید دستگاه های امنیتی 
تلاش بیشتری کنند و این موضوع رها نشود آن هم 
به صرف این تفکر که این کار با شــیطنت تعدادی 
از دانــش آموزان رخ داده اســت البته که بعد از این 

اتفــاق برخی از دانش آمــوزان هم به این وضعیت 
دامن زده اند اما این که فقط بگوییم عامل مسمومیت 
بادکنک های اسباب بازی بودار بوده قابل قبول هیات 

نیست.
باید وزارت بهداشــت نوع مسمومیت 

دانش آموزان را مشخص کند
این عضو کمیســیون شــوراها و امور داخلی 
کشــور تاکید کرد: اولا باید وزارت بهداشــت نوع 
مسمومیت را مشخص کند که هنوز این وزارتخانه 
برای این کمیته به صورت دقیق نوع مســمومیت را 
معلوم نکرده است. از نمونه هایی همچون نفتالین نام 
برده می شود اما اینها منشاء اصلی نیست.وی اضافه 
کرد: در این مسمومیت ها افرادی شیطنت کردند اما 
باید جریان هدفمند را پیدا کرد چون اگر امروز قضیه 
مدیریت نشود بعید نیست که فردا این اتفاق در مراکز 
عمومــی و جاهای دیگر رخ دهد لذا تاکید ما بر این 
است که باید دستگاه امنیتی دقت و جدیت بیشتری 

داشته باشد و عوامل مربوطه را مشخص کند.
احتمالا تا دو هفته دیگر گزارش کمیته 

آماده نمی شود
ایــن عضو کمیته حقیقت یاب بررســی علل 
مســمومیت دانش آموزان گفت که اگر وضعیت به 
همین روال ادامه پیدا کند گزارش کمیته تا دو هفته 
دیگر هم آماده نمی شود چون هنوز سرنخ های اصلی 
به دست نیامده است. وی با اشاره به اطلاعیه وزارت 
کشور درباره دستگیری وجود ۱۲۰ نفر اظهار کرد: 
تعدادی از این افراد در اغتشاشــات نقش داشتند اما 
هنوز منشاء اصلی کشف نشده تا جلوی این قضیه 
گرفته شــود. آصفری در پایان در واکنش به انتشار 
اخباری درباره مســمومیت دانش آموزان با شروع 
مدارس بعد از تعطیلات نوروز اظهار کرد: متاسفانه 
موردهای جدیدی داشــتیم، موارد دستگیری هم 
سال گذشته بوده که نمی توانیم بگوییم عناصر اصلی 

هستند.

جزئیات آخرین جلسه کمیته حقیقت یاب بررسی علل 
مسمومیت دانش آموزان

اطلاعات در یادداشــتی تداوم مســمومیت دانش آموزان دختر را مورد 
بررســی قرار داد. موضوع مسمومیت در مدارس دخترانه بار دیگر به نگرانی 
مردم کشورمان دامن زد و به رغم هشدار هایی که در پایان سال گذشته از طرف 
رهبری و بســیاری از مقامات ارشــد داده شد، باز هم این مشکل سربرآورده 
است گویا دست های قدرتمندی در پس این توطئه و آسیب فعالیت دارد که 
نمی گذارد گره از راز های آن گشوده و این بساط زشت برچیده شود . توجیه 
ناهنجــار و نامعقول برخی نمایندگان مجلس یا مدیران آموزش و پرورش و 
وزارت کشور نیز بر ابهام و عارضه افزوده؛ زیرا تناقض و فقدان منطق در آن 
مشــهود اســت و افکار مردم را اقناع نمی کند. مثلا در ایام تعطیلات نوروزی 
گفته شد دستگیری تمام عاملان، به بحران خاتمه داده است یا برخی مسئولان 
در روز های اخیر برای چندمین بار از شــیطنت و بازیگوشــی دانش آموزان 
سخن گفته و با تصغیر و باژگونی مسأله ای با این اهمیت، انتظار دارند التهاب 
و بحرانی بدین وسعت مدیریت و ختم به خیر شود  . ولی مردم می پرسند چرا 
در مدارس پســرانه که بازیگوشــی و شیطنت بیشتر است و انرژی و تحرک 

افزونتری هم دارند این مسائل رخ نمی دهد؟ 
»محمد علی نجفی« آزاد شد

محمد علی نجفی برای همیشه از زندان آزاد شد. رسیدگی به قتل میترا 
استاد همسر دوم محمدعلی نجفی »شهرار سابق تهران«، از ۷ خرداد سال ۹۸ در 
دستور کار ماموران جنایی قرار گرفت. محمدعلی نجفی در خلال رسیدگی 
بــه پرونــده با پرداخت دیه ۱۰ میلیاردی رضایت اولیای دم را جلب کرد و از 
قصاص رهایی یافت. این متهم به لحاظ جنبه عمومی جرم به شش سال و نیم 
حبس محکوم شد که سرانجام در اواخر سال ۱۴۰۱ از زندان برای همیشه آزاد 
شد و پرونده او در شعبه سوم اجرای احکام دادسرای جنایی تهران بسته شد.

رئیس مجلس شــورای اســلامی در واکنش به صحبت های نوروزی 
نماینده رباط کریم که او را مستبد خواند، گفت: من شما را می بخشم، اما شما 
آبروی مجلس شورای اسلامی را حفظ کنید. در جلسه علنی مجلس شورای 
اســلامی و در جریان بررسی کلیات لایحه پیشگیری از آسیب دیدگی زنان 
و ارتقای امنیت آنان در برابر ســوء رفتار حســن نوروزی نماینده رباط کریم 
خطاب به قالیباف گفت: از سه سال و نیم ما طرح مهریه را به مجلس شورای 
اســلامی دادیم، اما رئیس مجلس شــورای اسلامی جلوی مطرح شدن آن را 
گرفت و آن را عقب انداخت، اما این لایحه دی ماه سال گذشته آمده است و 
اکنون در دستور کار مجلس قرار گرفته این ظلم بین و استبداد رئیس مجلس 
است. در واکنش به این صحبت ها، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی گفت: این که من مستبد هستم یا نه، نمی خواهم به آن جواب دهم و 
این را به خدا و شــما و دوســتان واگذار می کنم. قالیباف اضافه کرد:، اما شما 
آقای نوروزی گفتید لایحه خشــونت دی ماه سال گذشته به مجلس شورای 
اسلامی آمده و الان مطرح می شود حال این که یک فوریت این لایحه در ۲۹ 
اردیبشــهت ماه سال ۱۴۰۰ در مجلس شورای اسلامی تصویب شد و اکنون 
بعد از گذشت دو سال در دستور مجلس قرار گرفته است. وی ادامه داد: شما 
به بنده تهمت می زنید، من شما را در ماه مبارک رمضان می بخشم، اما آبروی 

مجلس شورای اسلامی را حفظ کنید. 

هیات فنی جمهوری اسلامی ایران، هفته جاری به عربستان سفر می کند. 
در پی توافق دو کشــور ایران و عربســتان برای از سرگیری روابط و تصمیم 
تهران و ریاض برای بازگشایی سفارت خانه های یکدیگر، اخیرا  هیات فنی 
عربستان برای بازدید از سفارت خانه این کشور در تهران و کنسولگری آن در 
مشهد به تهران سفر کرد و از سفارت خانه خود در خیابان نیلوفر تهران بازدید 
کرد. بر اساس اعلام منابع خبری، هیات فنی ایران نیز هفته جاری برای بازدید 
از ســفارت خانه تهران در ریاض و فراهم کردن مقدمات بازگشایی سفارت 

ایران در عربستان، راهی این کشور خواهد شد.

اعضای شورای شهر تهران به تغییر نام ۱۱ معبر و سه ایستگاه مترو رأی 
مثبت دادند. عضو شورای شهر تهران ادامه داد: تغییر نام خیابان گلستان سوم 
در منطقه یک در محله ولنجک با حفظ شماره به نام استاد دکتر احمد روستا 
و کوچه مهر سوم در منطقه یک در محله قیطریه به نام شهیدان فائزه و شهاب 
منصوری و همچنین کوچه اختر در منطقه ۱۱ به نام بصیرت پیشــنهاد شــده 
اســت. وی افزود: همچنین نام خیابان رودکی شمالی در منطقه ۲ حد فاصل 
خیابان آزادی تا خیابان پرچم به نام شــهیدان منا و خیابان رودکی جنوبی در 
منطقه ۱۰ حد فاصل خیابان کمیل تا خیابان آزادی به نام رودکی تغییر خواهد 
یافت. معدنی پور گفت: خیابان نسترن در منطقه ۳ در شهرک سئول به نام شهید 
سید فرید الدین معصومی وهمچنین کوچه نسترن در منطقه ۱۹ در محدوده 

نعمت آباد به نام شهید اسماعیل رستمی تغییر نام خواهد داد.

رئیــس جمهور با بیان اینکه علیرغم همه تحریمها و دشــمنیها ذخایر 
ارزی کشــور خوب و قابل اتکا اســت، تخصیص به موقع ارز و ثبات قیمت 
آن را از جمله مسائل مهمی دانست که دولت باید در این دو زمینه از تولید و 

تأمینکنندگان کالاهای اساسی و مواد اولیه حمایت کند.

یک روزنامه با انتشــار مطلبی تحت عنوان "ابرتورم در راه است؟ تورم 
نقطه به نقطه در اسفند ۱۴۰۱ رکورد ۵۰ سال اخیر را شکست" عنوان نموده 
اســت که براساس گزارش مرکز آمار ایران، نرخ تورم نقطه به نقطه در اسفند 
۱۴۰۱ رکورد ۵۰ ســال اخیر را شکست. بانک مرکزی در واکنش به گزارش 
اعلام کرد: در مطلب فوق با درج ســوال آیا ابرتورم در راه است؟ عنوان شده 
است که تورم نقطه به نقطه در اسفند ۱۴۰۱ رکورد ۵۰ سال اخیر را شکست؛ 
به طوری که نرخ تورم نقطهای به ۶۳.۹ درصد رســیده اســت. همچنین نرخ 
تورم در ۱۲ ماه منتهی به اسفندماه سال گذشته ۴۶.۵ درصد اعلام شد. ادعای 
فوق در شرایطی مطرح شده است که بر اساس اطلاعات موجود، تورم نقطه 
به نقطه شــاخص بهای کالاها و خدمات مصرفی در مناطق شهری، در بهمن 
ماه ۱۳۹۹ به رقم ۶۵.۳ درصد را تجربه نموده بود که در ادامه در پایان ســال 

۱۴۰۰ سال با ۳۵.۸ واحد درصد کاهش به ۲۹.۵ درصد رسید.

فرزین در گفتگویی اظهار داشــت: ما در کشــور ســه تا شــوک ارزی 
داشــتهایم. ســال ۹۰ من خودم در دولت بودم. یادم هســت ارز حدود ۹۵۰ 
تومــان بود. آقای کوهن به امارات رفت و بــه آنها گفت درهم را محدود به 
ایران بدهید. آن موقع شروع تحریمها بود. از مهر ۱۳۹۰ ارز شروع به افزایش 
کرد. بعد بانک مرکزی را تحریم کردند و ریال تحریم شــد. شما فکر میکنید 
چرا سال ۹۰ ارز ما ارزشش یکسوم شد؟ ما در سال ۹۰ حدود ۵۴ میلیارد دلار 
ذخایر ارزی داشتیم. چه دلیل داشت که ارز تا ۳۰۰۰ تومان هم رسید؟ بله، با 
ترس ایجاد میشود. بقیه دنیا هم همین تجربهها را دارند. خود انگلیس کاهش 
ارزی شدید را به همین دلیل تجربه کرد. در سال ۹۰، نفت ۱۲۰ دلار بود و در 
طول ۵۰ سال گذشته هیچ سالی به اندازه سال ۹۰ تراز تجاری ما مثبت نبود، 

ولی با ایجاد ترس و التهاب نرخ ارز را افزایش دادند.


